目次 CONTENTS

學術論文

¹ 楊英風的「生態美學」與臺灣當代藝術中的「社會介入」: 關於「社會造型」的一些想法

廖新田 Yuyu Yang's "Ecological Aesthetics" and the "Social Intervention" in the Taiwanese Contemporary Art: Some Thoughts on the "Social Modeling" / Hsin-Tien Liao

19 腐朽菌劣化作品的修護 —— 以朱銘美術館館藏作品〈人間系列-彩繪木雕〉爲例

陳澄波 Conservation of Sculptures Degraded by Wood-Decay Fungi – Case of *Living World Series-Painted Wood* Collections in Juming Museum/Chen-Po Chen

53 記憶、被記憶與再記憶化的視覺形構—— 臺灣沂現代攝影的歷史物質性與影像敘事

白適銘 Remembering, Being Remembered and Re-rememberization – The Historical Materiality and Image Narrative of Modern Photography in Taiwan/Shih-Ming Pai

85 境界型態:朱爲白空間美學的文化意象之轉譯與轉化

孫松清 Realm Patterns: The Translation and Transformation of Cultural Imagery in Chu Wei-Bor's Space Aesthetics/Song-Chin Sing

135 臺灣客家建築中的雙棟結構與中國古建築中的雙層屋頂

張俁霖 Twin Ridge Beams of Hakkanese Architecture in Taiwan and Double Roofs of Ancient Chinese Architecture / Yu-Lin Chang

座談會紀實

177 自在人間——談朱銘人間雕塑

朱銘、董振平、吳順令、莫家詠 The Carefree World - Ju Ming and His *Living World Series*/Ju Ming, Chen-Ping Dowin, Shun-Ling Wu, Kar-Wing Mok